

War on Iran - Recent Movement of US Marines & Warships - March 23, 2026

في غضون ذلك، يعتبر إرسال قوات المارينز إلى منطقة بحر العرب دعماً للوجود العسكري الأمريكي، بينما النزول في جزيرة خرج يبقى مستبعداً وفق المعطيات العسكرية. ويبقى الراجح هو أن سفينة طرابلس قد تتولى مواجهة الحوثيين في حالة انضمامهم إلى الحرب نصرته لإيران، وكذلك تولي حماية البحر الأحمر، بحكم مغادرة حاملات الطائرات جيرالد فورد نحو اليونان.

وتعتبر سفينة طرابلس كبيرة الحجم بطول حوالي 260 متراً وهي ما بين صنف المدمرة التي بلغ طولها حوالي 150 متراً، وحاملة الطائرات التي يبلغ طولها 333 متراً. وتحمل طرابلس مقاتلات إف-35 وطائرات مروحية ومسيرات، وهي تعوض حاملات الطائرات، وهو ما يحدث في حالة جيرالد فورد. وتولت هذه الأخيرة حماية البحر الأحمر واعتراض الصواريخ التي تطلق على إسرائيل والسعودية، ومنصة لمقاتلات إف-35 التي تضرب إيران.

Meanwhile, the deployment of Marines to the Arabian Sea is seen as bolstering the US military presence, while a landing on Kharg Island remains unlikely according to military assessments. It is now probable that the USS Tripoli will be tasked with confronting the Houthis should they join the war in support of Iran, as well as securing the Red Sea, given the departure of the aircraft carrier USS Gerald R. Ford for Greece.

The USS Tripoli is a large vessel, approximately 260 meters long, falling somewhere between a destroyer (around 150 meters) and an aircraft carrier (333 meters). The Tripoli carries F-35 fighter jets, helicopters, and drones, effectively replacing aircraft carriers, as was the case with the USS Gerald R. Ford. The latter has been responsible for securing the Red Sea, intercepting missiles fired at Israel and Saudi Arabia, and serving as a platform for F-35 fighter jets targeting Iran.

يذكر أن سفينة طرابلس تقود سفينتين أخريين ومنها سفينة نيو أورليانز ويبلغ مجموع المارينز على متن الثلاثة 2500 جندي، أي مجموعة قتال على شاكلة المجموعة التي تكون مرافقة لحاملات الطائرات

وأدى حريق اندلع يوم 12 مارس الجاري، وفق المعهد البحري الأمريكي، في مغسلة الملابس الموجودة في مؤخرة حاملات الطائرات جيرالد فورد إلى إلحاق أضرار بها مما استلزم توزيع البحارة في جميع أنحاء الحاملة وتوقف العمليات في كل أنحاءها، ثم جاء القرار بإبحارها إلى القاعدة العسكرية الأمريكية في جزيرة كريت اليونانية. والمفارقة أنه تم إعلان إرسال سفينة طرابلس إلى منطقة النزاع في اليوم التالي الذي اندلع فيه الحريق في حاملات الطائرات جيرالد فورد، وهذا يعني وجود علاقة بين الحادثين

It is worth noting that the USS Tripoli leads two other ships, including the USS New Orleans, and the three vessels carry a total of 2,500 Marines, forming a strike group similar to those that accompany aircraft carriers.

According to the U.S. Naval Institute, a fire broke out on March 12 in the laundry room aft of the aircraft carrier USS Gerald R. Ford, causing damage that necessitated dispersing sailors throughout the carrier and halting operations on board. The decision was then made to sail the ship to the U.S. naval base on the Greek island of Crete. Ironically, the deployment of the USS Tripoli to the conflict zone was announced the day after the fire on the USS Gerald R. Ford, suggesting a connection between the two incidents.

إن أسوأ ما يمكن أن يقع في هذه الحرب حالياً هو انضمام الحوثيين من خلال تهديد الملاحة في باب المندب، مما سيجعل الأزمة الاقتصادية تتفاقم بشكل مرعب.

The worst thing that could happen in this war right now is for the Houthis to join by threatening navigation in Bab al-Mandab, which would make the economic crisis worsen terribly.

Bilingual text provided by
wolfgang-wiesner.info
for the following sites:
blueprinteditor.blogspot.com
@news_and_trends



الثلاثاء , 24 مارس , 2026

القدس العربي
AL-QUDS AL-ARABI



لماذا يُستبعد إنزال المارينز في جزيرة خرج الإيرانية؟ وهل مهمتهم تأمين الملاحة في باب المندب بعد مغادرة حاملة الطائرات جيرالد فورد؟

22 - مارس - 2026



**Why is it unlikely that Marines will land on Iran's Kharg Island?
Is their mission to secure navigation in Bab al-Mandab
after the departure of the aircraft carrier Gerald Ford?**